
 1 

 

 

P R O T O K Ó Ł  Nr XLIII/2018 
z XLIII sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 28 czerwca 2018 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Gminy Artur Chowański  o godz. 9:00 otworzył sesję  i po 

powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie    w 

posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji. Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. 

protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej sesji 

przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XLIII sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad  XLII sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Sekretarza  Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji 

uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja z działalności Gminnego  Ośrodka Pomocy Społecznej w Kraszewicach 

za 2017 rok oraz przedstawienie potrzeb w tym zakresie. 

8.  Przedstawienie  Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2017 

9. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Kraszewice za 2017 rok oraz 

sprawozdanie finansowe wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

10. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu gminy Kraszewice za 2017 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego. 

11. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i sprawozdaniem finansowym. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu za 

2017 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym. 

13. Przedstawienie Uchwały nr 1/2018 Komisji Rewizyjnej z dnia 11 maj 2018r. w 

sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 2017 rok. 

14. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice o udzielenie absolutorium dla Wójta za 2017 

rok. 

15. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 2017 rok. 

16. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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1)  zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2018 rok, 

2)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2018- 

2028, 

3) określenia zakresu i formy informacji o przebiegu   wykonania budżetu Gminy 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy   finansowej oraz informacji o przebiegu 

wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za I półrocze 

roku budżetowego, 

4) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 

5)   zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego, 

6) dopłat do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków, 

7)  zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami  komunalnymi w 

drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i wysokości  wynagrodzenia za 

inkaso, 

8) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej poł. w Kraszewicach, 

oznaczonej jako dz. nr 804/6, 

9) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej poł. w Kraszewicach, 

oznaczonej jako dz. nr 804/7, 

10) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej poł. w Kuźnicy 

Grabowskiej, 

11) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

oraz zasad usytuowania  miejsc sprzedaży i podawania napojów   alkoholowych  

na terenie   gminy Kraszewice, 

12) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kraszewice, 

13) ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w oświatowych        

jednostkach organizacyjnych, których organem prowadzącym jest Gmina 

Kraszewice, 

14) zmiany Uchwały Nr XL/227/2018 Rady Gminy Kraszewice z dnia 27 marca 

2018 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorów, wicedyrektorów oraz 

nauczycieli pełniących inne stanowiska kierownicze oraz określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli 

szkół prowadzonych przez Gminę Kraszewice, 

15) przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Kraszewice, 

17. Interpelacje i zapytania radnych 
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18. Odpowiedzi na interpelacje 

19.  Wolne głosy i wnioski 

20. Zakończenie obrad 

 

 

W sprawie porządku obrad  zgłoszono następujące  uwagi i zapytania: 

Radny Sylwester Gołdyn prosił, aby wykreślić punktu 16 podpunkt  10 uchwałę :  w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej poł. w Kuźnicy 

Grabowskiej, ponieważ była zbyt mała frekwencja na zebraniu wiejskim . Radni 

zagłosowali za wykreśleniem tego punktu  

(za – 11 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos 

 

W wyniku głosowania porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty przez 

Radę Gminy. 

(za – 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głos). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XLII Sesji Rady Gminy wybrany został radny Sylwester 

Gołdyn  

 

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XLII sesji Rady Gminy. 
W związku z poprawkami Radnej Adeli Puchały Sekretarz XLII sesji  Radosław 

Gatkowski zawnioskował ,aby załącznik o pracach Komisji rewizyjnej i oświaty oraz 

innych członków był wpisany w treść protokołu  

(Za – 10 głosów, przeciw- 0 głosów, wstrzymało się 2 głosy) 

 

Radny zawnioskował również, aby przenieść przyjęcie protokołu na następną sesję, 

aby każdy radny mógł się zapoznać z protokołem wraz z poprawkami.  

(Za – 10 głosów, przeciw- 0 głosów, wstrzymało się 1 głos) 1 radny nie wziął udziału 

w głosowaniu.  

 

Punkt 5. Sprawozdanie Sekretarza  Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z 

realizacji uchwał.  

 

Sprawozdanie sekretarza stanowi załącznik nr 3 

Wójt Gminy podziękował sekretarzowi , pani Skarbnik  oraz wszystkim pracownikom 

za prace, które musieli wykonać podczas jego nieobecności. Jestem o wszystkim 

informowany i podejmujemy wszystkie decyzje razem. Wójt odniósł się do rzeczy w 

których uczestniczył bezpośrednio i o których pan Sekretarz już Radnych informował 

w swoim sprawozdaniu . Pierwszą rzeczą jest to ,że jesteśmy w trakcie wyjaśniania w 
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kuratorium oświaty odnośnie  zarzutów, które były pod adresem gminy i o  których 

była mowa na ostatniej sesji. Ukazał się też artykuł i dziś mówiliśmy o tym, że 

czytając protokół można odnieść wrażenie że jest coś nie tak . Odbyłem telefoniczną 

rozmowę z panią dyrektor  Delegatury w Kaliszu, poprosiłem o towarzystwo pani 

dyrektor Powązki , pani wicedyrektor Sobieraj oraz pełniącej obowiązki dyrektora  

pani Anny Palat i okazało się, że otrzymaliśmy całkiem inną informację od tej którą 

usłyszeliśmy na sesji. Wysłaliśmy też pismo do delegatury, aby przedstawili na piśmie 

stan faktyczny oraz stanowisko p. dyrektor w dziedzinie finansów w naszej gminie . 

Drugą rzeczą o której chciałbym powiedzieć to sprzedaż stadionu. Państwo zarzucacie 

nam, że my nie informujemy radnych o tym, co chcemy robić. A komisja jest od tego, 

aby rozmawiać a sesja od tego, aby podejmować decyzje .  Jeśli my jesteśmy stawiani 

pod  ścianą że my chcemy sprzedać stadion i my się musimy bronić. Informuję , że 

wcale nie mieliśmy zamiaru sprzedawać stadionu, dlatego teraz  kilka faktów: wiosną 

zgłosił się jeden z przedsiębiorców zainteresowany kupieniem dwóch pasów 

nieużytków, które są przy stadionie. Kiedy takie pismo do nas wpłynęło była rozmowa 

na którą poprosiłem pana sołtysa i radnych  z Kuźnicy Grabowskiej  i przedstawiłem 

im ten temat.  Następnie  poprosiłem o zasięgnięcie opinii mieszkańców i odbyło się 

zebranie na którym była bardzo mała frekwencja. Dostarczono nam protokół, że jest 

wstępne wyrażenie zgody na sprzedaż tego pasa nieużytku . Stwierdziliśmy, że na 

komisji budżetowej przedstawimy to stanowisko mieszkańców radnym , aby mogli się 

odnieść do tego. Odbiór był taki ,że my już podjęliśmy decyzję o sprzedaży stadionu, 

a to wcale nieprawda ,bo my nie podjęliśmy żadnej decyzji, tylko chcieliśmy 

wysłuchać opinii radnych. Ja wręcz zastrzegłem i powiedziałem, że nigdy nie pozwolę 

na to, aby Kuźnica Grabowska była pozbawiona stadionu. Jeśli już, to w przyszłości 

możemy rozmawiać o zmianie lokalizacji . Także proszę nie mówić publicznie, że ja 

chcę sprzedać stadion. To był tylko projekt uchwały. 

Kolejnym tematem o którym chciałbym powiedzieć jest  stan bezpieczeństwa wody. 

To nie jest obligatoryjny dokument, ale jest on zaleceniem pokontrolnym. Robiliśmy 

zapytanie ofertowe i dostaliśmy 3 oferty, przyjęliśmy ofertę na 7500 zł brutto. Też 

państwo wyrażaliście opinie, że jeśli chodzi o zapytanie ofertowe na  inspektora 

ochrony danych osobowych , mówicie że 2500 zł to dużo, ale on obejmuje urząd 

szkoły i przedszkola. 

Do sprawozdania radni mieli następujące uwagi i zapytania : 

Radny Jan Kędzia zapytał odnośnie zmiany lokalizacji placu zabaw, ponieważ odbyła 

się rozmowa z sąsiadami i prosili  mnie o zmianę lokalizacji na drugą stronę działki, 

ale zmiana nie została   zaakceptowana na zebraniu. 

Kolejną sprawą jest to że sekretarz przekonywał mieszkańców na zebraniu że mamy 

bardzo dobrą wodę, która jest dostarczana do mieszkańców rurami azbestowymi- 

wypowiedzi mieszkańców 

Pytanie: Jaki będzie koszt pobytu dziecka w żłobku, przy nowo wybudowany 

przedszkolu? 

Drugie  pytanie to jaki jest  koszt zakupu  samochodu strażackiego dla OSP   w 

Głuszynie ? 
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I trzecie pytanie -   ile ton eternitu planuję się odebrać w naszej gminie?  

Wójt Gminy odp, że było spotkanie na temat żłobka, ale było tylko informacyjne i nie 

było jeszcze mowy o żadnej cenie. Jesteśmy w trakcie rozstrzygania konkursu  

o dofinansowanie . Jeśli ten wniosek zostanie pozytywnie rozpatrzony, to koszt może 

zamknąć się w kwocie kilkudziesięciu złotych. Koszty dopiero będziemy kalkulowali.   

Jeśli chodzi o samochód dla Głuszyny, to koszt średniego samochodu  jest w graniach 

900 tys. zł i taką wartość przyjmuje Krajowy System Ratowniczo - Gaśniczy. Na 

dzień dzisiejszy mamy podpisaną umowę z KSRG na 250 tys. Czekamy jeszcze na 

jedno rozstrzygnięcie. Na dzień dzisiejszy dysponujemy kwotą 700 tys. zł 

Jeśli chodzi o eternit, to jest program, który realizuje powiat. 

Ostatnia prośba, to proszę nie rozpowszechniać nieprawdziwych informacji na temat 

wody. Instytucją właściwą od oceny jakości wody jest sanepid. 

Radny powiatu Jan Puchała zapytał , czy wyprowadzone są przyłącza wody na ul. 

Leśnej do każdej z działek gminnych.  

Sekretarz Gminy odp: że były tam realizowane 3 zadania . Po pierwsze zostało 

zrobione  przyłącze kanalizacyjna - deszczowe, jest też wodociąg z przyłączem do 

naszych działek i na końcówce ul. Leśnej został przedłużony wodociąg. 

 

 

Punkt 6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański przedstawił następujące sprawozdanie  

9 czerwca miałem przyjemność wręczyć nagrody młodym piłkarzom w III turnieju 

Piłki Nożnej o puchar przewodniczącego RG. W turnieju brało udział 8 drużyn 

zawodników w wieku lat 12. Dziękuje organizatorom za sprawne przeprowadzenie 

turnieju. Uczestniczyłem w posiedzeniach komisji oświaty i budżetu  

Odbyły się posiedzenia następujących komisji  

Komisja Rewizyjna  

Komisja Oświaty 04.06.2018 

Komisja Rolnictwa 18.06.2018 

Komisja Budżetu 19.06.2018 

Wnioskowałem o zwołanie zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami zwołanie komisji 

wspólnej , jednak przewodniczący komisji stałych nie wyrazili chęci, aby się 

spotkać. 

 

 

 

Sprawozdanie  komisji oświaty przedstawiła radna  Adela Puchała   

Komisja zajmowała  się zmianami w regulaminie wynagradzania nauczycieli oraz  

 Zmianami  w uchwale w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek   

  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym   
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   powierzono stanowisko kierownicze. 

Wnioski z komisji zawarte są w regulaminie  wynagradzania nauczycieli oraz  

w projekcie uchwały  w sprawie zasad udzielania zniżek . 

Radny Jan Wojtaszek zapytał dlaczego nie było omawianego Wykonania Budżetu za 

2017r.w dziale  oświaty   

Radna Adela Puchała wyjaśniła, że wnioski komisji były już omawiane wcześniej  

gdy zajmowaliśmy się tematem wydatków w oświacie . 

 

Sprawozdanie z komisji rolnictwa przedstawił Jan Kędzia  

Komisja zajmowała się następującymi tematami : 

Informacja o stanie środowiska na terenie Gminy Kraszewice Radny zadał pytanie 

dlaczego Wójt wydaje decyzje o uwarunkowaniach środowiskowych i decyzje o 

warunkach zabudowy , by było zanieczyszczane powietrze atmosferyczne odorem . 

Jakość powietrza dla mieszkańców to jakość życia , Programy rządowe i unijne  o 

ochronie jakości powietrza i ochronie klimatu . Są opracowane programy Ochrony 

Środowiska  i oddziaływania na środowisko dla naszej Gminy. Czynny udział 

społeczeństwa w opracowanych programach , ma na celu ograniczenie emisji 

zanieczyszczeń do atmosfery co ma poprawić jakość środowiska oraz komfort życia 

mieszkańców. Na czym ma polegać ta poprawa i komfort życia , jak są wydawane 

decyzje o zanieczyszczeniu powietrza odorem.  

Punkt kolejny jakim zajęła się komisja to Gospodarka odpadami – ten punkt 

przybliżyła nam Pani Angelika Grabowska . 

- zbiórka odpadów wielkogabarytowych przypadnie na sierpień 2018 roku  

- Gmina Kraszewice zebrane odpady przekazuje do Regionalnego zakładu 

zagospodarowania odpadów ul Staroprzygodzka 121, 63-400 Ostrów Wlkp.  

- Gmina Kraszewice przeprowadziła przetarg na Odbiór i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych z terenu gminy Kraszewice od właścicieli nieruchomości w dniu 

17.11.2016r.Złożona została 1 oferta prze firmę Eko-Region  sp zoo 

- Zbiórką odpadów komunalnych w 2017 roku objętych zostało 1001 nieruchomości. 

Liczba mieszkańców, od których  pochodziły odpady wynosiła 2999 

- Wpływy z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  za 2017 rok wynoszą 

373 241,60zł 

Wydatki poniesione w 2017 roku na gospodarowanie odpadami wyniosły 

355 111,65zł 

Przetarg wygrała firma Eko region Sp zoo która przeprowadziła działanie na łączną 

kwotę 704 538,10zł brutto – rozliczenie miesięczne  

Wniosek był taki aby dokonać zbiórki folii po kiszonkach bik baki oraz worki po 

nawozach . 

Kolejny temat to informacje z realizacji rozwoju i modernizacji linii wodociągowej i 

kanalizacji. Zostało zadane pytanie , dlaczego nie realizowano inwestycji  

modernizacji sieci wodociągowej ul wieluńska i modernizacji oczyszczalni ścieków w 

Mącznikach w 2017 . Wnioski były pozytywnie ocenione przez WFOŚIGW pożyczka. 

Wyjaśniał sekretarz że złożony wniosek w PROW 2014-2020 w dziale gospodarka 
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Wodno-  Ściekowa można było otrzymać dofinansowanie ponad 63% kosztów  

kwalifikowanych i czekaliśmy na korzystniejsze rozstrzygnięcie . W odpowiedzi na 

stanowisko sekretarza wyjaśniłem że same inwestycje się nie zrealizują a 

oszczędności po przetargowe nie były możliwe w wysokości 20.197385 zł w PROW 

by nasza Gmina Kraszewice otrzymała dofinansowanie . Przydzielone środki 

finansowe na samorząd Woj. Wlkp. w kwocie 71 mln zł starczyły do pozycji 53 l.P, a 

gmina Kraszewice poz.65.lp. Lista informująca o kolejności pomocy  została 

ogłoszona 9 maja 2017r. po ogłoszeniu listy było wiadomo że na wnioskowaną kwotę 

pomocy nie ma co liczyć. Można było wnioskować o 2 mln zł dofinansowania w tym 

programie  Wyjaśnienia dlaczego tych inwestycji nie zrealizowano  nie było 

przekonywujące. Nadwyżka budżetowa za 2017 była ponad1 mln zł. Planowany 

deficyt budżetowy wynosił 2 180 000zł.,na koniec roku deficyt budżetowy wyniósł 

817098,08zł . Te inwestycje powinny być zrealizowane w 2017 roku ponieważ były 

tańsze o ok 30-40% 

Wniosek – Komisji pozytywnie zaopiniowała : 

Opracować plan przestrzenny Zagospodarowania terenu dla Gminy Kraszewice i 

Wydzielić strefy na budownictwo ferm w oddali  od budynków mieszkalnych by 

zapachy nie zakłócały życia mieszkańcom a budynki mieszkalne można było 

napowietrzać czystym powietrzem. 

Radny Jan Kędzia prosił aby Jan Wojtaszek odniósł się do sprawy budowy chodnika 

Renta-  Racławice . Zakupiono 220 m 3 betonu 

Radny Jan Wojtaszek powiedział że to był temat na komisje rolniczą gdzie prosiłem 

żeby przygotować dokumentację  na chodniki i drogi . Jak zaczęto budować chodnik 

to były uwagi mieszkańców i zbyła sypana  podsypka a nie żółty piasek . Ja 

interweniowałem i dopiero po interwencji jest dobrze zrobione  

Wójt Gminy wypowiedział się że podważanie kompetencji kierownika  czy inspektora 

nadzoru to już jest troszkę nie tak . Inspektor był kilkukrotnie na budowie . Mamy 

bardzo dużo spraw ważnych  

Sprawozdanie komisji budżetu przedstawił radny Jan Wojtaszek  

Komisja odbyła się  19 czerwca Porządek obrad był podobny jak na sesji . Przez 

pomyłkę nie wprowadzono do porządku uchwały o wynagrodzeniu wójta . 

Radny Stwierdził że dokument nie podpisany jest nieważny . Ze względu na 

wątpliwości w uzasadnieniu  projektu w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 

nieruchomości gruntowej w Kuźnicy Grabowskiej  . Tj art. 37 ust 2 pkt 3 ustawy  z 

dnia 21 sierpnia 1997r.  o gospodarce nieruchomościami . Nieruchomość  jest 

zbywana w drodze bezprzetargowej jeżeli przedmiotem zbycia jest nieruchomość lub 

jej część jeżeli mogę poprawić warunki zabudowania nieruchomości przyległej 

stanowiącej własność lub oddanej w użytkowanie wieczyste osobie która zamierz tę 

nieruchomość lub jej część nabyć, jeżeli nie mogą być zagospodarowane jako odrębne 

nieruchomości . Przede wszystkim za niezgodność projektu uchwały z &53statutu pkt 

3 który określa że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w której należy  wskazać 

potrzebę jej podjęcia , podpisany przez wójta i zaopiniowany – parafowany przez 
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radcę przekłada się radzie . Przewodniczący komisji nie poddał projekt uchwały pod 

głosowanie .  

W związku z problemami finansowymi szkół przewodniczący komisji przedstawił 

wniosek który  nie został przegłosowany za było dwóch przeciw dwóch  . 

Wniosek stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu . 

Radny Jan Kędzia stwierdził że będzie głosował jeśli chodzi o wniosek  tak jak radny 

Radny Adrian Kruszakin poinformował że nie składał żadnego wniosku o 

przedstawienie tabelaryczne. Ja mówiłem tylko ,żeby  Radna Broniecka 

doprecyzowała wnioski i zapytania dla dyrektorów ,żeby się do tego ustosunkowali . 

To raczej była sugestia Pani dyrektor z kuratorium .  

Radny Jan Wojtaszek powiedział również , że to pismo wziął na siebie ale po 

konsultacjach z przewodniczącą komisji oświaty i rewizyjnej.  

Radna Małgorzata Broniecka powiedziała że, pani  dyrektor delegatury  zasugerowała, 

aby policzyć kilka lat do tyłu i porównać . 

Radny Jan Kędzia Dlaczego tyle dokładamy do oświaty wdg danych które przybliżyła 

komisja oświaty za 2016 r była to kwota 599 tys. zł .W roku 2017 ok 1mln zł . 

Dlaczego subwencja oświatowa nie wystarcza? 

Wniosek Daniela Pyrgla był bardzo dobry, że powinna firma zewnętrzna sprawdzić 

dlaczego tyle dokładamy środków finansowych do szkół. 

Dodatkowym punktem była analiza zaciągnięcia  kredytu  

Tabela stanowi załącznik nr 5 

        

        Skarbnik dopowiedziała ,że jeśli chodzi o pożyczkę ,to możemy otrzymać nawet 30% 

umorzenia kredytu na oczyszczalnię ścieków . Wystarczy spełnić efekt ekologiczny.  

Wójt Gminy dodał, że jeśli spełnimy  ten efekt ekologiczny zgodnie z dokumentacją, 

to jest duża szansa na 30% umorzenia pożyczki   . 

Wójt Gminy dopowiedział, że jest to analiza i symulacja , my nie znamy dokładnych 

wskaźników, jest to tylko poglądowy dokument. 

 

Punkt 7. Informacja z działalności Gminnego  Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Kraszewicach za 2017 rok oraz przedstawienie potrzeb w tym zakresie. 

Informacje przedstawiła Kierownik Gops. Wanda Skorupa  

Informacja stanowi załącznik nr 6 

 

Punkt 8 Przedstawienie  Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2017 

Informacje przedstawiła Kierownik Gops. Wanda Skorupa  

Informacja stanowi załącznik nr 7 
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Punkt  9. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Kraszewice za 2017 rok 

oraz sprawozdanie finansowe wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

 

Powyższe sprawozdanie zostało przedstawione przez Skarbnika Gminy.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Dochody  

Łączne dochody na plan 17.418.079,68 zł wyniosły 17.589.872,32 zł. Stanowi to 

wykonanie w 100,99 %. Porównując do poprzedniego roku dochody budżetu 

wzrosły o 1.568.557,20 zł, czyli o 9,79%. Z analizy dochodów wg źródeł wynika, iż 

podstawowe źródła dochodów stanowią dochody własne – 36,73% udziału w 

dochodach ogółem, dotacje stanowią 32,61%, natomiast subwencje stanowią 30,66%. 

Wyliczony wskaźnik wykonania dochodów, tj. 100,99% wskazuje, iż kwoty przyjęte 

w planie dochodów na rok 2017 zostały oszacowane w sposób prawidłowy poza 

kilkoma pozycjami, do których odniesiono się powyżej. 

 

Wydatki  

Wydatki w 2017 roku na plan 19.598.079,68 zł wyniosły 18.406.970,40 zł tj. 93,92%. 

Porównując do poprzedniego roku wydatki budżetu były wyższe o 3.303.867,18 zł tj. 

21,88 %. 

Powodem wzrostu poziomu wydatków w porównaniu do roku 2016 były duże 

inwestycje realizowane w naszej gminie w 2017 roku. Wydatki majątkowe 

zrealizowane są większe o 1.623.898,62 zł. Drugim powodem wzrostu wydatków w 

2017 r. jest wzrost wydatków bieżących z tytułu zadania „Rodzina 500+”, na które w 

2017r. wydano o 824.398,18 zł więcej niż w roku poprzednim.  

 
Przychody i rozchody budżetu 

Budżet na 31.12.2017r. wykonano z deficytem budżetowym wynoszącym 

817.098,08 zł na planowany w kwocie 2.180.000 zł. 

Na przychody budżetu składały się przychody z tytułu przyjęcia do budżetu wolnych 

środków z lat poprzednich w wysokości 870.000 zł (wykonanie 1.249.157,10 zł) 

oraz wolnych środków z lat ubiegłych w wysokości 230.000 zł (wykonanie 230.000 

zł). Środki te w ciągu roku zwiększyły wydatki bieżące oraz inwestycje. 

W rozchodach mamy spłatę kredytów i pożyczek na kwotę 280.000 zł (plan 280.000 

zł). 

 

Zadłużenie 

Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na dzień 31 grudnia 

2017r. wyniosło kwotę 1.060.000 zł. Jest to wzrost w porównaniu z poprzednim 

rokiem o 780.000 zł. 

 

W sprawie przedstawionego sprawozdania  zgłaszano  następujące uwagi  i zapytania : 

Radny Jan Wojtaszek zapytał o dział 600  wydatki transport i łączność  dlaczego mapa 
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do celów projektowych jest tak droga? Zapytał również czy jest potrzeba taką mapę 

robić  

Wójt Gminy odp że całkiem inna jest kwota kiedy  jest  robiony  wyrys  mapy   a 

całkiem inna kiedy jest robiona  do celów projektowych. Taka mapa musi być 

zrobiona  przy budowie drogi . To jest obowiązek. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał ponieważ padło stwierdzenie, że za wytyczenie granic 

Renta-Jaźwiny zapłaciliśmy 14 tys. a za chwilę jest napisane że jeszcze dokładamy 34 

tys.zł 

Wójt Gminy odp że kwota 34 tys. zł to jest kwotą w całości w której są zawarte 

koszty, również te które już zostały poniesione i  za czynności geodezyjne  

Radny Jan Wojtaszek zapytał o dodatkowe pieniądze   przy termomodernizacji Szkoły 

Podstawowej w Kuźnicy Grabowskiej. Było w projekcie obudowa pionu i 

dostosowanie toalet. 

Wójt Gminy wyjaśnił że pewne koszty i dodatkowe prace  wyszły w trakcie remontu. 

 

Rada Gminy przyjęła powyższą informację do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 10. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o 

sprawozdaniu   Z wykonania budżetu gminy Kraszewice za 2017 rok wraz z    

  informacją o  stanie mienia komunalnego. 

Wójt Gminy przedstawił Uchwałę Nr SO-0954/22/4/Ka/2018 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 kwietnia 2018 

r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Kraszewice 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za rok 2017 wraz z objaśnieniami                         

i informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami.  

Opinia stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

W powyższej sprawie nie zgłaszano uwag i zapytań. 

 

Punkt  11. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i sprawozdaniem 

finansowym. 
         W sprawie przedstawionych sprawozdań radni zgłaszali następujące uwagi i 

zapytania  

Radny Jan Kędzia zapytał o dział 710 – Przygotowanie i opiniowanie decyzji o 

warunkach zabudowy -17920 zł 

Komu urząd Gminy płaci za wydane przez siebie  decyzję i kto je  opiniuje 

?Płatnikiem powinien być inwestor a nie Urząd Gminy  

Wójt Gminy odp: że Mamy sprawdzoną firmę Dastore, która przygotowuje dla nas 

projekty decyzji i opiniuje. 
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Punkt  12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2017 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym. 

Uchwała została przedstawiona przez Skarbnika Gminy. 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIII/241/2018 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 rok wraz ze 

sprawozdaniem finansowym   

(za - 11 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głosów),  

która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Punkt  13. Przedstawienie Uchwały nr 1/2018 Komisji Rewizyjnej z dnia 11 maja 

2018r. w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 2017 rok.  
 

W powyższej sprawie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna 

Małgorzata Broniecka  i odczytała Uchwałę Nr 1 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy                           

w Kraszewicach z dnia 11 maja 2018 r. w sprawie absolutorium, pozytywnie 

oceniającej wykonanie budżetu gminy Kraszewice za rok 2017 i wnioskującej                     

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kraszewice za 2017 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ponieważ w sprawie uchwały nie zgłaszano  uwag i zapytań, Rada Gminy 

przyjęła uchwałę Komisji Rewizyjnej do akceptującej wiadomości. 

 

 

Punkt  14. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice o udzielenie absolutorium dla 

Wójta za 2017 rok. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Małgorzata Broniecka odczytała Uchwałę 

nr    SO-0955/35/4/Ka/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej               

w Poznaniu z dnia 5 czerwca 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Kraszewice za 2017 r. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraził opinię, 

iż wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy absolutorium za 2017 r. został opracowany zgodnie z wymogami 

prawa i jest uzasadniony.  

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła że rok 2017 był dobrym rokiem  na 

pozyskiwanie środków zewnętrznych. Radna podziękowała Wójtowi, Sekretarzowi, 

Skarbniczce oraz radnym za dobrą współprace w 2017 roku  

Opinia stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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 Ponieważ w sprawie opinii RIO nie zgłaszano innych uwag i zapytań, Rada 

Gminy przyjęła ww. opinię do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt  15. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice za 

2017 rok. 

Radny Jan Kędzia Powiedział dlaczego będzie głosował za udzieleniem wójtowi 

absolutorium za 2017 rok ponieważ wójt jest ciężko chory i przebywa na zwolnieniu 

lekarskim by jego stan zdrowia się nie pogorszył to zagłosuję za 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice. 

 W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIII/242/2018 w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Kraszewice z a2017 rok   

(za - 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), która stanowi 

załącznik nr13 do niniejszego protokołu. 

 

Punkt  16. Podjęcie uchwał w sprawie 

  

1) zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2018 rok, 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały i poinformowała że ponieważ wciąż 

wpływają zawiadomienia zostały wprowadzone następujące  zmiany: 

Został zwiększony plan dotacji na kwotę 3000zł 

- pomoc państwa w dożywianiu  

- wpłynęło o zabezpieczenia  450 tys. zł do samochodu strażackiego  

Przewodniczący zapytał radnych kto jest za tymi zmianami  

( za – 12 osób, przeciw – 0 osób , wstrzymało się – 0 głosów ) 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIII/243/2018 w 

sprawie zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 rok 

( za – 10 osób, przeciw – 0 osób , wstrzymało się –2  głosy ) 

załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
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2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2018- 

2028, 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały. 

Do projektu Radni mieli następujące uwagi i zapytania:  

Radny Jan Kędzia zapytał dlaczego nie zrealizowano modernizacji oczyszczalni 

ścieków w Mącznikach w 2017 roku . Był złożony wniosek w 2017 roku w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska. Czy musimy to robić w roku 

wyborczym gdzie wszystko jest droższe . Powinniśmy realizować to w 2019 gdzie  

zrobilibyśmy to dużo taniej. Opracowana dokumentacja na modernizację 

oczyszczalni w Mącznikach była na kwotę 430 tys zł i taka kwota została zapisana 

w budżecie na 2018 rok z czego wynika tak duży koszt modernizacji do kwoty 714 

tys. zł Jest to o 284 tys więcej niż zapisano w budżecie na ten rok. 

Wójta Gminy odp że musimy zrobić to w tym roku ponieważ mogą nam zamknąć 

oczyszczalnię . W kwocie 714 tys. zł  są zwarte wszystkie koszty jakie poniesiemy 

i jakie już ponieśliśmy . Według kosztorysu modernizacja wyniesie ok 640 tys. zł 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że powinniśmy zrobić tylko to co musimy. 

  

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIII/244/2018 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2018- 

2028, 

( za – 10 osób, przeciw – 1 głos , wstrzymało się – 1 głos ) 

załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

 

3) określenia zakresu i formy informacji o przebiegu   wykonania budżetu 

Gminy kształtowaniu się wieloletniej prognozy   finansowej oraz informacji 

o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji 

kultury za I półrocze roku budżetowego 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 
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W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIII/245/2018 w sprawie 

określenia zakresu i formy informacji o przebiegu   wykonania budżetu Gminy 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy   finansowej oraz informacji o przebiegu 

wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za I półrocze 

roku budżetowego 

( za – 12 osób, przeciw – 0głosów  , wstrzymało się – 0 głosów ) 

załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

 

4) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 

 Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIII/246/2018 w sprawie 

zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 

(za - 9 głosów, przeciw – 2 głosy, wstrzymało się – 1 głos), która stanowi 

załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

  

5) zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały  

 

W sprawie projektu radni zgłaszali następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek zapytał kiedy będziemy zaciągać kredyt na zapłacenie VAT- u ? 

Radny prosił żeby zaprosić Wójta z Czajkowa, aby porozmawiać na ten temat. Radny 

nie uzyskał odpowiedzi na jakiej podstawie prawnej  musimy  zapłacić VAT od 

dotacji  

Wójt Gminy odp: że my nie wiedzieliśmy o tym na etapie składania wniosku. Wójt się 

z tym nie zgadza, ale takie są przepisy i jest sytuacja bez wyjścia.  

Radny Adrian Kruszakin  zapytał jaka jest możliwość odzyskania VAT-u i kiedy 

możemy go odzyskać. 

Sekretarz Gminy odp, że w tym roku to będzie trudne, ale mamy już różne oferty od 

firm, które odzyskują VAT dla gmin.  

Radny Adrian Kruszakin dopytał czy jest możliwość odzyskania całego VAT -u? 

Wójt Gminy odp że trudno jest nam teraz powiedzieć ile i kiedy odzyskamy  tego 

podatku.    
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Radny Jan Wojtaszek stwierdził ,że przekaz musi być jasny,  aby zapłacić VAT 

musimy wziąć kredyt.  

Skarbnik Gminy przedstawiła ustawę o podatku VAT art.29a. 

1. Podstawą opodatkowania, z zastrzeżeniem ust.2–5,art. 30a –30c, art.32, art. 119 

oraz art.120ust.4 i 5, jest wszystko, co stanowi zapłatę, którą  dokonujący dostawy 

towarów lub usługodawca otrzymał lub ma otrzymać z tytułu sprzedaży od nabywcy, 

usługobiorcy lub osoby trzeciej, włącznie z otrzymanymi dotacjami, subwencjami i 

innymi dopłatami o podobnym charakterze mającymi  bezpośredni wpływ na cenę 

towarów dostarczanych lub usług świadczonych przez podatnika. 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIII/247/2018 w sprawie 

zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego 

(za - 9 głosów, przeciw – 2 głosy, wstrzymało się – 1 głos) 

 która stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 

6) dopłat do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIII/248/2018 w sprawie 

dopłat do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków 
(za - 11 głosów, przeciw –   0 głosów, wstrzymało się –  0 głosów),Nieobecna 

Małgorzata Broniecka   

która stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

7) zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami  komunalnymi w 

drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i wysokości  wynagrodzenia za 

inkaso, 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy  

W sprawie projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Kędzia zgłosił wniosek  aby zwiększyć wynagrodzenie inkasentów do 4% 

Przewodniczący rady poddał wniosek pod głosowanie 

(Za 1 głos, przeciw- 5 głosów , wstrzymało się- 4 głosy ) nieobecni Jan Wojtaszek i 

Małgorzata Broniecka   
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W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIII/249/2018 w sprawie 

zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami  komunalnymi w 

drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i wysokości  wynagrodzenia za 

inkaso, 

 

(za - 10 głosów, przeciw –   0 głosów, wstrzymało się –  0 głosów),Nieobecna 

Małgorzata Broniecka, Jan Wojtaszek  

która stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

 

8)wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej poł. w Kraszewicach, 

oznaczonej jako dz. nr 804/6, 

Projekt uchwały przedstawił sekretarz Gminy  

W sprawie projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Kędzia poinformował, że w tej sprawie odbyło się zebranie wiejskie i 

przegłosowano, aby środki finansowe ze sprzedaży działek  były przeznaczone  na 

nasze sołectwo. 

Sekretarz powiedział ,że to jest na razie wyrażenie zgody na sprzedaż. 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIII/250/2018 w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej poł. w Kraszewicach, 

oznaczonej jako dz. nr 804/6, 
(za - 12 głosów, przeciw –   0 głosów, wstrzymało się –  0 głosów,  

która stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

9) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej poł. w 

Kraszewicach, oznaczonej jako dz. nr 804/7, 

Projekt uchwały przedstawił sekretarz Gminy 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 
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W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIII/251/2018 w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej poł. w 

Kraszewicach, oznaczonej jako dz. nr 804/7, 

 (za - 12 głosów, przeciw –   0 głosów, wstrzymało się –  0 głosów,  

która stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

 

 

11) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

oraz zasad usytuowania  miejsc sprzedaży i podawania napojów   

alkoholowych  na terenie   gminy Kraszewice, 

Projekt uchwały przedstawił sekretarz Gminy 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIII/252/2018 w sprawie ustalenia 

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad 

usytuowania  miejsc sprzedaży i podawania napojów   alkoholowych  na terenie   

gminy Kraszewice, 

 (za - 12 głosów, przeciw –   0 głosów, wstrzymało się –  0 głosów,  

 

która stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

 

 

12) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kraszewice, 

Projekt uchwały przedstawił sekretarz Gminy 

W Sprawie projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Sylwester Gołdyn zapytał czy wójt otrzyma wyższe niż było czy niższe 

wynagrodzenia ? Zdaniem radnego można by było podnieść dodatek funkcyjny o 

200zł 

Radny Jan Kędzia zawnioskował aby podnieść dodatek funkcyjny o 300zł ze względu 

na obniżenie uposażenia z mocy ustawy.  

Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie  

(Za- 12 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 
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W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIII/253/2018 w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta Gminy Kraszewice  

(za - 12 głosów, przeciw –   0 głosów, wstrzymało się –  0 głosów,  

która stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

13) ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

oświatowych jednostkach organizacyjnych, których organem prowadzącym 

jest Gmina Kraszewice, 

 Sekretarz poinformował, że w związku z wymogiem przedstawienia opinii 

związków zawodowych przeczytał opinię.  Otrzymane pismo nie spełnia 

wymogów konsultacji w sprawie tej uchwały . Dlatego proszę o nie 

podejmowanie na dzisiejszej sesji  tej uchwały.  

W wyniku czego Przewodniczący rady zapytał kto jest za tym aby wycofać uchwałę 

 (za - 11 głosów, przeciw –   0 głosów, wstrzymało się –  0 głosów,) 1 nie brał udziału 

w głosowaniu  

 

 

14) zmiany Uchwały Nr XL/227/2018 Rady Gminy Kraszewice z dnia 27 marca 

2018 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorów, wicedyrektorów oraz 

nauczycieli pełniących inne stanowiska kierownicze oraz określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli szkół 

prowadzonych przez Gminę Kraszewice, 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz  

Do projektu Radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Wojtaszek zapytał ile jest dzieci w najmniejszym oddziale 

Radny Artur Chowański odpowiedział że najmniejsze są oddziały specjalne w 

Jeleniach  

Radny jan Wojtaszek zapytał czy my musimy uchwalać tak dużą zniżkę godzin . 

Uważam że  powinniśmy podwyższyć wicedyrektorom  

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIII/254/2018 w sprawie ) zmiany 

Uchwały Nr XL/227/2018 Rady Gminy Kraszewice z dnia 27 marca 2018 r. w 
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sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dyrektorów, wicedyrektorów oraz nauczycieli pełniących 

inne stanowiska kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę 

Kraszewice, 

 

 (za - 8 głosów, przeciw –   1 głos, wstrzymało się –  3 głosy,  

która stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

 

 

15) przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Kraszewice, 

Projekt uchwały przedstawił sekretarz  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIII/255/2018 w sprawie przyjęcia 

projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Kraszewice 

(za - 12 głosów, przeciw –   0 głosów, wstrzymało się –  0 głosów,  

 

która stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

 

 Punkt 17. Interpelacje i zapytania radnych 

Radny Jan Wojtaszek zgłaszał wcześniej wniosek, aby związki zawodowe wydały 

opinię na temat zatrudniania emerytowanych nauczycieli.  

Radna Małgorzata Broniecka przypomniała, że nie ma niepisanego prawa. Należy 

stosować obowiązujące prawo dotyczące również zatrudniania emerytów.  

Radna Adela Puchała stwierdziła, że powinno się najpierw zatrudniać osoby, które nie 

mają zatrudnienia. Jest wiele młodych  osób poszukujących pracy. 

Wójt Gminy dodał ,że właśnie przykład mamy w Kuźnicy Grabowskiej. Nikt nie 

zgłosił się na stanowisko dyrektora, tylko jeden emeryt .  

 

Punkt 18. Odpowiedzi na interpelacje 

 

Punkt 19.  Wolne głosy i wnioski 

Sekretarz przedstawił pismo od mieszkańców, którzy nie chcą drogi na ul. Młyńskiej  
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Radny Jan Kędzia poinformował że sołtysowi nie są znane granice działek z drogą 

gminną i szerokość drogi gminnej na ul. Młyńskiej. 

Sekretarz stwierdził, że skoro radny jest sołtysem tyle lat ,to powinien wiedzieć, że 

tam nie jest uregulowany stan prawny.  

Radny Jan Kędzia powiedział również, że taka decyzja została podjęta na zebraniu 

wiejskim. 

Sekretarz przedstawił kolejne pismo o fatalnej drodze na ul. Leśnej. 

Przewodniczący Rady przeczytał pismo mieszkańców Kuźnicy Grabowskiej   

dotyczące sprzedaży  działek przy stadionie  w Kuźnicy Grabowskiej. 

Radna Adela Puchała stwierdziła, że nie są realizowane żadne wnioski i  zalecenia 

komisji oświaty.  

Wójt Gminy poinformował, że pewne wnioski są realizowane.  

Radny Jan Wojtaszek powiedział, iż na początku kadencji komisja analizowała 

wydatki w GSW uważam, że jest taka konieczność, aby przeanalizować wydatki 

ponieważ z 43 tys. zł zadłużenia zrobiło się 48 tys. zł i ponoć ruszane są składki.  

Wójt Gminy stwierdził, że  był na pierwszym zebraniu GSW  i ja byłem przeciw, aby 

udzielić absolutorium GSW  a wy chcieliście udzielić. 

Punkt 20. Zakończenie obrad 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 

Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, Skarbnikowi Gminy,  

sołtysom i pozostałym uczestnikom za udział  

w obradach - zamykając tym samym o godz. 15
28 

XLIII sesję Rady Gminy 

Kraszewice.  
 

   Protokołowała:                     Sekretarz Obrad XLIII sesji Rady Gminy 

                      

   /-/ Lidia Plewa            /-/ Sylwester Gołdyn  

 

 

  

 

 


